Основні норми української літературної вимови
	Правило
	Приклади

	Голосні [а], [у], [і] під наголосом і в ненаголошеній позиції вимовляються чітко
	[анкета] 
[ін'ій]

	Голосний [є] в ненаголошеній позиції вимовляється наближено до [и]
	[беиреза] [веирба]

	Голосний [и] в ненаголошеній позиції у вимові наближа​ється до [є]
	[криело] [чиестота]

	Ненаголошений [р] здебільшого вимовляється чітко. Тільки в деяких словах перед складом з наголошеними [у]» [і] наближається у вимові до [у]
	[додому] [поур'іг]

	Шиплячі приголосні вимовляються твердо
	[човен]

	Тверді приголосні, що не мають парних м'яких, перед [і] та іншими голосними напівпом'якшуються
	[об'ід] 
[п'уре]

	Звуки [з], [ц], [с], [д], [н], [т] перед наступними м'якими або напівпом'якшеними приголосними також пом'якшуються
	[с'в'іт] 
[куз'н'а]       

	Звуки [дж], [дз] вимовляються злито, як один неподіль​ний звук.
Якщо [д] і [ж], [д] і [з] належать до різних значущих частин слова, тоді вони вимовляються як окремі звуки
	[дзв'інок]

  ¬   
[в'ід'жатие]
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Уподібнення в групах приголосних
	Правило
	Приклади

	Уподібнення за дзвінкістю: глухі приголосні в середині слова перед дзвінкими чергуються з відповідними дзвін​кими.
	[бород'ба]

	Уподібнення за глухістю:
1) дзвінкий приголосний [з] у префіксах з-, роз- здебільшо​го оглушується перед наступним глухим, крім  [ш] і [ч];
2) дзвінкий приголосний [г] перед глухими [к], [т] у кіль​кох словах оглушується і звучить як [х]
	[зжати]       
[ж:ати] 
[лехко] 
[вохко]        

	Уподібнення за м'якістю: перед наступними м'якими приголосними попередні д, т, з, с,ц, л, н теж стають м'якими
	[куз'н'а]      
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